UNDERSTANDING SOUND

Noise has been an environmental issue throughout the ages. Ancient Romans complained about chariots rattling on cobble stone roadways. Renaissance metal smiths often lost their hearing due to continuous and excessive noise. Noise has been called "the natural by-product of expanding human technology." In other words, disagreeable sounds are mostly the fruits of our own creation. Automotive and truck traffic, airplanes, generators, air conditioning units, dishwashers, car alarms and trains are common sounds often described as noise.

Environmental noise can distract attention, disturb sleep and create anxiety. Prolonged exposure to sound levels above 85dB can impair hearing and can be hazardous to overall health.

Noise might be described as any sound that is annoying. This subjective definition of noise causes serious problems when defining the nature of noise since "one man's music can be another man's misery." In many situations, a noise problem is defined as not being in compliance with a particular specification or regulation. Unfortunately, compliance to specific regulations is not a guarantee that individuals, communities and organizations will not complain about perceived noise levels. Their concerns and complaints need to be addressed.

The first goal when dealing with noise complaints is determining a reasonable solution. Understanding the subjective nature of sound is a step in the right direction for finding a reasonable solution.

SOURCE, PATH & RECIEVER

Three components must be present for noise to exist: 
1. Source 
2. Path 
3. Receiver 
Without a source there obviously is no sound. Without a path, the medium through which sound passes to the receiver, there is no sound. Without a receiver, someone who hears the sound, there is no sound problem.
Понимание звука

Испокон веков шум являлся проблемой окружающей среды. Древние греки жаловались на колесницы, грохочущие по мостовым. В эпоху Ренессанса кузнецы часто теряли слух из-за постоянного чрезмерного шума. Шум называли «естественным побочным продуктом развивающейся человеческой технологии». Другими словами, в большинстве случаев неприятные звуки являются плодами нашего собственного творения. Автомобильное и грузовое движение, самолеты, генераторы, кондиционеры, посудомоечные машины, автомобильная сигнализация и поезда – все эти звуки часто называют шумом.

Шум окружающей среды отвлекает внимание, мешает сну и развивает чувство беспокойства. Длительное воздействие звука выше уровня в 85 дБ может ослабить слух и быть опасным для всего здоровья.

Шумом можно назвать любой раздражающий звук. Такое субъективное определение шума вызывает серьезные проблемы, когда дело доходит до определения природы шума, поскольку «что хорошо одному, то вредно другому». Очень часто проблема шума не поддается регулированию  в соответствии с определенными нормами и правилами. К сожалению, соответствие определенным нормам не является гарантией того, что отдельные люди, сообщества и организации не будут жаловаться на уровень шума. Им нужно к кому-то обратиться по повод их тревог и жалоб.

При рассмотрении жалоб на шум основной задачей является поиск разумного решения. Понимание субъективной природы звука – это верный шаг в направлении поиска правильного решения.
Источник, путь и получатель
Чтобы возник шум, необходимо три составляющих:

1. 1. Источник

2. 2. Путь

3. 3. Получатель

Совершенно очевидно, что без источника нет и звука. Без пути – средства, с помощью которого звук доходит до получателя, нет звука. Без получателя – того, кто слышит звук, нет и проблемы.

